

CUSTOMER INFORMATION 2017-05-30

Introduction of Inter-Product-Spreads between Phelix-DE and Phelix-DE/AT Futures

Dear Trading Participants,

EEX has launched Inter-Product-Spreads with guaranteed execution for Phelix-DE/AT and Phelix-DE Futures today. The new spread products enable trading participants to trade price differences between the German and the German/Austrian market more efficiently. The Inter-Product-Spreads are available in the trading system as products with own order book as well as links to the respective single leg order books. Participants may benefit from better liquidity and tighter spreads as a result of the merging of two previously separated products to a standardised Inter-Product-Spread product.

Available Inter-Product-Spreads

The new Inter-Product-Spreads will be available for the following combination: Phelix-DE Futures against Phelix-DE/AT Futures.

Both base and peak load profiles will be supported. Tradable periods are months, quarters and years with all available maturities.

Trading hours

Exchange trading of Inter-Product-Spreads will be possible during the standard EEX trading hours between 8:00 am to 6:00 pm CET.

Product Assignment

All members admitted at EEX and registered for the underlying products (Phelix-DE and Phelix-DE/AT Futures) will be able to trade in the spread order book. No additional trader assignment is required.

Interested participants who are not admitted for trading of the respective delivery areas can contact EEX Member Readiness (memberreadiness@ecc.de) to receive access to the underlying products.

Fees

Following fees per leg will be charged for exchange trading:

EEX / ECC	Fees
EEX: Transaction fees for exchange trades	0.0075 €/MWh
ECC: Clearing fees	0.005 €/MWh

Technical Access

Customers trading over the Trayport® GlobalVisionSM Portal (Trading GatewaySM User) will either receive these automatically via the Gold MappingSM Subscription Service or will need to manually map these products in the usual way. For any technical support relating to this please contact Trayport directly.

Users of the TT, T7 and Exxeta Energy Traders® (EET) can configure the spreads in their GUI themselves. Please note the dedicated technical information on our website.

[EEX > Download > Software and Installation](#)

Please do not hesitate to contact us at +49 341 2156 222 if you have further questions.

Yours sincerely,



Market Supervision
European Energy Exchange AG
Telephone: +49 341 2156-222
Fax: +49 341 2156-229
E-Mail: trading@eex.com
www.eex.com

KUNDENINFORMATION 2017-05-30

Einführung von Inter-Product-Spreads zwischen Phelix-DE- und Phelix-DE/AT-Futures

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

EEX hat heute am Strom-Terminmarkt den Börsenhandel von Inter-Product-Spreads mit Ausführungsgarantie zwischen Phelix-DE- sowie Phelix-DE/AT-Futures eingeführt. Damit bietet die EEX den Handelsteilnehmern die Möglichkeit nun auch Preisunterschiede zwischen dem deutschen und dem deutsch/österreichischen Marktgebiet effizient handeln zu können. Die neuen Inter-Product-Spreads werden als Produkte mit einem eigenen Orderbuch und Verknüpfungen zu den Orderbüchern der jeweiligen Marktgebiete im Handelssystem zur Verfügung stehen. Aufgrund der Zusammenführung der Phelix-DE- und Phelix-DE/AT-Futures zu einem standardisierten Inter-Product-Spread-Produkt profitieren Teilnehmer von einer höheren Liquidität und engeren Spreads.

Verfügbare Inter-Product-Spreads

Die neuen Inter-Product-Spreads werden in der folgenden Kombination verfügbar sein: Phelix-DE-Futures gegen Phelix-DE/AT-Futures.

Unterstützt werden die Lastprofile Base und Peak der Lieferperioden Monats-, Quartals- und Jahres-Futures mit allen vorhandenen Fälligkeiten.

Handelszeit

Der Handel von Inter-Product-Spreads ist während der regulären Handelszeiten von 8:00 bis 18:00 Uhr MEZ möglich.

Produktverfügbarkeit

Alle an der EEX zugelassenen Handelsteilnehmer mit einer Zulassung in den zugrundeliegenden Leg-Produkten sind automatisch zum Handel zugelassen.

Kunden, die noch nicht zum Handel der zugrundeliegenden Leg-Produkte zugelassen sind, wenden sich bitte an das EEX Member Readiness Team (memberreadiness@ecc.de).

Gebühren

Folgende Transaktionsentgelte fallen pro Leg für den Handel an:

EEX / ECC	Entgelte
EEX: Transaktionsentgelte für Börsengeschäfte	0,0075 €/MWh
ECC: Clearing-Entgelte	0,005 €/MWh

Technische Zugänge

Kunden, die das Trayport® GlobalVisionSM Portal nutzen (Trading GatewaySM Nutzer), beziehen die neuen Produkte entweder automatisch über den Gold MappingSM Service oder können diese über das manuelle Mapping verfügbar machen. Sollten sie Unterstützung hierbei benötigen können sie sich direkt an Trayport® wenden.

Nutzer von TT, T7 und des Exxeta Energy Traders® können sich die Spreads selbständig in Ihrer Oberfläche konfigurieren. Bitte beachten Sie die technische Dokumentation auf unserer Website unter:

[EEX > Download > Software und Installationen](#)

Für weitere Fragen steht Ihnen gern die EEX-Marktsteuerung unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen



Market Supervision

European Energy Exchange AG

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com